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        Nuuk, 27. maj 2015 

 

I henhold til Inatsisartut forretningsorden, § 37, stk. 1 fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut:  

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor stor skal afgiften for torsk være? Hvilken fordeling af indtægterne vil der være 

på havgående fiskeri og det kystnære fiskeri?  

2. Hvor stor skal afgiften være for fiskeriet efter stenbeder? Og hvor stor vil indtægten 

være på afgiften fra det kystnære fiskeri?  

3. Hvor stor skal afgiften for rødfisken være? Og hvor stor vil indtægten være fra 

afgiften fra det kystnære fiskeri?  

4. Hvor skal afgiften være for den kystnære hellefiske fiskeri?  Og hvor stor vil indtægten 

være fra afgiften fra det kystnære hellefiske fiskeri?  

5. Hvor stor afgift skal der være for krabber? Og hvor stor vil indtægten være fra 

afgiften fra det kystnære krabbefiskeri?  

6. Hvem indenfor fiskeriet har man drøftet det kommende fiskeri afgifter for 2016 med? 

Jeg ønsker ligeledes oplyst hvilke fiskeriorganisationer incl. hvilke dato man har 

afholdt møder med?  

7. Naalakkersuisut har planer om at indføre fiskeriafgifter fra 2016, og planen er at 

denne ordning skal indføres i forbindelse med 2016 finansloven, og jeg ønsker at få 

oplyst hvem afgiften skal omfatte, skal jollefiskerne og fiskeriet som indhandler til 

landanlæg også være omfattet af afgifterne?  

8. Endelig, i forbindelse med vedtagelsen af finansloven den 11. maj 2015 er det i selve 

teksten oplyst at man allerede er i gang med drøftelserne med fiskeriet, hvem har man 

disse drøftelser med?  

(Medlem af Inatsisartut Hans Enoksen, Partii Naleraq) 
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Begrundelse: 

I forbindelse med 3. behandlingen og vedtagelsen af finansloven for 2015 skrev Naalakkersuisoq 

for økonomi i sit brev til finansudvalget følgende:  

“Ressourcebeskatning af fiskeriet: 

Det er på nuværende tidspunkt ikke ændret i de budgetterede indtægter fra nye 

ressourcerenteafgifter fra fiskeriet i 2016. Finansdepartementet er pt. i dialog 

med fiskerierhvervet, om de forventede afgiftsprovenu fra ressourcerente fra 

fiskeriet. Dette samarbejdes skal bidrage til at kvalificere beslutningsgrundlaget 

til det lovforslag herom, som fremlægges på EM 2015.” 

Og i forslaget til finansloven konto. 20.11.51  Effekter af reform tiltag (Driftsbevilling) “Forslag til 

finanslov for 2015” side 218, jeg citerer det skrevne: 

”Naalakkersuisut ønsker, at alle fiskearter som udgangspunkt skal bidrage til samfundet for 

at udnytte den fælles ressource uanset om det er i det kystnære eller havgående fiskeri. Det 

indebærer, at alle arter såsom torsk, rødfisk og stenbider skal 

Afgiftsbelægges.” 

Den aften da finansloven blev vedtaget af Inatsisartut havde KNAPK hovedbestyrelsen møde med 

Inatsisartuts Fiskeriudvalg, og på baggrund af spørgsmål fik vi at vide at KNAPK ikke havde afhold 

møde med Naalakkersuisut om fiskeriafgifter.  


